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Προς τις Πρυτανικές αρχές του Παν. Θεσσαλίας 
 
Βόλος, 25/6/2007 
 
Ο Ενιαίος Σύλλογος Διδασκόντων, όπως γνωρίζετε, έχει αναλάβει την πρωτοβουλία για το άνοιγμα 
ενός διαλόγου με τη διοίκηση, τα Τμήματα,  τους διδάσκοντες και τους φοιτητές για τα βασικά 
θέματα λειτουργίας και ανάπτυξης του ιδρύματος. Στα πλαίσια της πρωτοβουλίας αυτής, η ΓΣ του 
Συλλόγου μας (13/6/2007) συζήτησε αναλυτικά τα θέματα λειτουργίας και ανάπτυξης της κεντρικής 
βιβλιοθήκης του ΠΘ. Η συζήτηση αυτή βασίστηκε στην εισήγηση που παρουσιάστηκε, μετά την 
αναλυτική ενημέρωση στις 6/6/07 των μελών του Δ.Σ. από τον Γ.Κλαψόπουλο, προϊστάμενο της 
βιβλιοθήκης. . 
 
Στη διάρκεια της συζήτησης στη Γ.Σ. υπήρξε γενική διαπίστωση πως η σημερινή δυναμικότητα της 
βιβλιοθήκης είναι σχετικά περιορισμένη και πως οι διαθέσιμοι πόροι για αγορές βιβλίων και άλλου 
εκπαιδευτικού υλικού είναι από τους χαμηλότερους στα ελληνικά ΑΕΙ, ενώ αντιθέτως, ιδιαίτερα 
θετικό στοιχείο αποτελεί η αυξημένη δυνατότητα πρόσβασης σε ψηφιακό υλικό (άρθρα, περιοδικά). 
Όπως προέκυψε από τη συζήτηση, τα βασικά προβλήματα που αντιμετωπίζει σήμερα η βιβλιοθήκη 
είναι: η απουσία μιας σαφούς πολιτικής ανάπτυξής της, οι άκρως περιορισμένες δυνατότητες 
εξασφάλισης και αξιοποίησης των δωρεών, η έλλειψη ισορροπίας έντυπου και ψηφιακού υλικού, ο 
σχετικά αργός ρυθμός καταλογογράφησης και τοποθέτησης στα ράφια του υλικού, η μέσω των 
μειοδοτικών διαγωνισμών απόκτηση υλικού μόνο από μεγάλους εκδοτικούς οίκους, η έλλειψη 
χρηματοδότησης για περεταίρω εξοπλισμό της και οι κτηριακές της ατέλειες (βλέπε ειδικότερα 
προβλήματα που δημιουργούνται κάθε φορά από τις έντονες βροχοπτώσεις) 
 
Είναι γενικά αποδεκτό πως μια πλούσια και σωστά οργανωμένη βιβλιοθήκη αποτελεί τη 
ραχοκοκκαλιά ανάπτυξης ενός Πανεπιστημίου. Προφανώς η κεντρική  βιβλιοθήκη του ΠΘ θα πρέπει 
να εμπλουτιστεί και να αναπτυχθεί με παράλληλη προσπάθεια από την Διοίκηση του ΠΘ, την 
επιτροπή βιβλιοθήκης, τα Τμήματα και το Σύλλογο διδασκόντων. Απαιτείται καταρχάς, άμεσα, 
επίλυση των κτηριακών προβλημάτων και αύξηση της χρηματοδότησης, ενώ ταυτόχρονα θα πρέπει 
να βρεθεί λύση για τις παραγγελίες «δύσκολων» και εξαντλημένων βιβλίων (ως και για τις 
παραγγελίες οπτικοακουστικού υλικού),  να εξασφαλιστεί η ψηφιακή πρόσβαση σε παλαιότερα τεύχη 
περιοδικών και να αναβαθμιστούν οι υπηρεσίες πρόσβασης, εξυπηρέτησης και φύλαξης των κτηρίων. 
Παράλληλα, θα πρέπει να βρεθεί και μια λύση στο πρόβλημα της απόκτησης ανατύπων άρθρων από 
εξωτερικές πηγές που σήμερα κοστολογούνται ιδιαίτερα υψηλά (εξασφαλίζοντας πχ την δωρεάν 
πρόσβαση σε συγκεκριμένο αριθμό ανατύπων  ανά έτος και ανά μεταπτυχιακό φοιτητή/υποψήφιο 
διδάκτορα).  
 
Στα πλαίσια αυτά πιστεύουμε ότι είναι απαραίτητο αφενός μεν να αναβαθμισθεί ο ρόλος της 
Επιτροπής Βιβλιοθήκης, αφετέρου δε η Σύγκλητος και οι πρυτανικές αρχές (σε συνεργασία με την 
Επιτροπή αυτή) να δραστηριοποιηθούν άμεσα ώστε να επιλυθούν προοδευτικά τα υφιστάμενα 
προβλήματα και να  χαράξουν μια μεσο-μακροπρόθεσμη στρατηγική ανάπτυξης της κεντρικής 
βιβλιοθήκης του ΠΘ.  
 
Με εκτίμηση  
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